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Uitgangspunten voor het maken van de Omgevingsvisie 1.0  

Om te komen tot een nieuw integraal perspectief op de fysieke leefomgeving is het van belang 

om binnen de kaders van de komende Omgevingswet een Omgevingsvisie 1.0 voor Zwolle op 

te stellen. De fracties zijn overwegend positief en kunnen zich in grote lijnen goed vinden in de 

uitgangspunten voor het opstellen van de Omgevingsvisie. Met name het uitgangspunt dat de 

visie wordt opgesteld samen met (stakeholders in) de stad en in het bijzonder met jongeren, 

wordt door de raad gewaardeerd. Wel wordt er een aantal vragen gesteld en aandachtspunten 

meegegeven. Zo wordt gevraagd naar de mate waarin de kernopgaven en ambities concreet en 

meetbaar gemaakt worden en naar de representativiteit van de groep die betrokken wordt bij 

het opstellen van de visie. Veel fracties wijzen verder op de integraliteit van de Omgevingsvisie, 

waarin ook de verbinding met het sociaal domein essentieel is. Daarbij wordt de wethouder 

gevraagd in hoeverre er in de ambtelijke organisatie al sprake is van de cultuurverandering die 

nodig is om hiertoe te komen. Verder wordt opgemerkt dat de Omgevingsvisie vooral meer 

ruimte moet creëren voor initiatieven en gevraagd wordt wat dat betekent voor de rol van 

bijvoorbeeld de welstandscommissie en afdeling stedenbouw. Tenslotte wil één van de fracties 

weten op welk moment in het proces de raad zich nader kan uitspreken over de kernopgaven 

en ambities. 

Wethouder Anker zegt in zijn reactie dat het zeker de bedoeling is om een helder document te 

maken, maar wel samen met de stad. Gesprekken in en met de stad moeten de input leveren 

voor een stevig en richtinggevend document. Voor die gesprekken worden zoveel mogelijk 

groepen via verschillende kanalen benaderd. De wethouder erkent verder dat de 

Omgevingsvisie niet alleen fysiek beleid bijeen moet brengen, maar dat de inwoner centraal 

staat en daarmee het sociaal domein dus betrokken moet worden. De cultuurverandering waar 

de raad naar vraagt, is dan ook al ingezet. Vanuit de hele organisatie wordt in gezamenlijkheid 

aan de Omgevingsvisie gewerkt. Verder blijft de wethouder een belangrijke rol zien voor de 

monumentencommissie en afdeling stedenbouw. Zij dragen bij aan het borgen van kwaliteit en 

lange termijn visie. Niet afvinklijstjes, maar het toevoegen van kwaliteit aan de omgeving staat 

centraal. 

Vervolgens merkt de wethouder op dat er door de raad enkele suggesties zijn gedaan voor de 

uitwerking van de Omgevingswet. Het opstellen hiervan volgt pas later en dan kunnen deze 

suggesties meegenomen worden. Wel wordt op dit moment al geëxperimenteerd met het 

instrumentarium van de Omgevingswet aan de hand van casuïstiek met zogenaamde 

‘botsproeven’ en is ook in de Omgevingswet integraliteit essentieel. Tenslotte geeft de 

wethouder aan dat in een bijeenkomst op 29 november a.s. met de raad gesproken zal worden 

over de kernopgaven en ambities. Zodra dit verder uitgekristalliseerd is zullen deze concreter 

gemaakt worden. Vervolgens zal per half jaar herijkt worden of de totstandkoming van de 

Omgevingsvisie nog op koers ligt. 

De voorzitter concludeert dat het voorstel door kan als A-onderwerp naar de 

besluitvormingsronde van 24 oktober.  


